
Obecné zastupiteľstvo Závažná Poruba 

 

Zápisnica č. 6/2022 

napísaná zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Závažnej Porube 

konaného dňa 26. septembra 2022 

 

Prítomní: Ing. Peter Iľanovský, Ivan Jačala, Ján Jambrich, Stanislav Kuzma, Richard Macko,       

RSDr. Dušan Migaľa,  

Program:  1. Schválenie programu  rokovania 

             2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

             3. Vyhodnotenie uznesenia prijatého na poslednom zastupiteľstve 

                                    4. Správa školských zariadení na nový školský rok 2022/2023  

5. VZN č. 1/2022, ktorým sa mení VZN č. 3/2019 o miestnych daniach    

a o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

na území obce Závažná Poruba v znení VZN č. 2/2020 

6. VZN č. 2/2022, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 2/2019 o úhradách, 

spôsobe určenia a platenia úhrad za sociálne služby poskytované obcou 

Závažná Poruba v znení VZN č. 1/2021 

7. Správa o výsledku kontrol hlavnej kontrolórky obce  

8. Oprávnenia a interpelácie 

                                    9. Rôzne  

  10. Záver rokovania 

 

K bodu 1  

Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril starosta obce Ing. Pavel Beťko. 

Predložil návrh programu rokovania s tým, že by sa najskôr prerokovali body 5,6,7 a bod 

číslo 4 by bol bodom číslo 7. Poslanci s pozmeneným poradím programu súhlasili. 

Program:  1. Schválenie programu  rokovania 

             2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

             3. Vyhodnotenie uznesenia prijatého na poslednom zastupiteľstve  

4. VZN č. 1/2022, ktorým sa mení VZN č. 3/2019 o miestnych daniach    

a o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

na území obce Závažná Poruba v znení VZN č. 2/2020 

5. VZN č. 2/2022, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 2/2019 o úhradách, 

spôsobe určenia a platenia úhrad za sociálne služby poskytované obcou 

Závažná Poruba v znení VZN č. 1/2021 

6. Správa o výsledku kontrol hlavnej kontrolórky obce  

7. Správa školských zariadení na nový školský rok 2022/2023 

8. Oprávnenia a interpelácie 

                                    9. Rôzne  

  10. Záver rokovania 

 

K bodu 2 

Písaním zápisnice bola poverená: Ing. Andrea Uličná 

Overovatelia zápisnice: Ján Jambrich a Richard Macko 



K bodu 3 

uznesenie č. 13/2022 - splnené 

uznesenie č. 14/2022 - splnené 

uznesenie č. 15/2022 – splnené 

uznesenie č. 16/2022 – splnené 

uznesenie č. 17/2022 – splnené 

uznesenie č. 18/2022 – splnené 

uznesenie č. 19/2022 – splnené 

uznesenie č. 20/2022 – splnené 

 

 

K bodu 4 

Starosta obce upovedomil poslancov, že poplatok za TKO je potrebné zvýšiť z dôvodu 

vyšších poplatkov zberovej spoločnosti. Jedná sa o zvýšenie okolo 5 eur za osobu na rok. 

Separácia je v našej obci veľmi dobrá , za separáciu sme dostali aj financie z Enviro fondu, 

ale aj napriek tomu bude obec aj za rok 2022  doplácať za tuhý komunálny odpad z rozpočtu 

obce. 

Zvýšiť by sa mali aj dane z nehnuteľnosti, vzhľadom na skutočnosť, že počnúc zdaňovacím 

obdobím 2024 musí byť dosiahnutý rozdiel medzi najvyššou a najnižšou sadzbou na desať  

násobok, pričom zníženie sadzby pri stavbách používaných na podnikateľské účely je pre 

obec neprijateľné. Navrhuje sa upraviť doteraz najnižšia sadzba stavieb rodinných domov 

a priľahlých stavieb tak, že doterajší 26 násobok sa znížia na 16 násobok, aby nové 

zastupiteľstvo v roku 2023 nemuselo naraz občanom zvýšiť dane o veľkú sumu.  

 

RSDr. Dušan Migaľa: 

• Skonštatoval, že žlté kontajneri, ktoré boli distribuované do každej domácnosti 

pomohli, ľudia separujú veľmi dobre 

 

Starosta obce 

• Tlačíme na zberovú spoločnosť aby sa popolnice vyvážali na čítacie kódy a podľa 

váhy  

• Robia to len 2 spoločnosti na Slovensku, naša zberná spoločnosť medzi ne nepatrí 

• Ak by sme v budúcnosti prešli na tento systém bude nutné zmeniť VZN 

 

Richard Macko 

• Dôležité je aby nám nevznikali čierne skládky 

• Vývoz odpadu každé dva týždne bolo dobré riešenie 

 

Poslanci návrh VZN č. 1/2022 schválili v navrhnutom znení.  

 

K bodu 5 

  

Starosta obce 

• DSS a ZpS je dlhodobo v schodku, ročne obec dopláca okolo 40 000 – 50 000 Eur, 

z tohto dôvodu je nutné zvýšiť aj poplatky klientom, taktiež zas sa bude zvyšovať 

minimálna mzda a ceny palív išli taktiež hore spolu s elektrinou. 



• K návrhu  VZN č. 2/2022, ktoré bolo vyvesené 15 dní pred rokovaním zastupiteľstva 

predložil starosta pozmeňujúci návrh, aby sa vypustilo určenie úhrady za stravovanie 

navrhnuté v konkrétnych čiastkach. Nakoľko VZN bude účinné od 1.1.2023 

a vzhľadom na infláciu a skutočnosť, že obec v DSSaZpS zabezpečuje stravu 

dodávateľky,  je dôvodné predpokladať, že v návrhu VZN určené úhrady by nebolo 

možné dohodnúť. Navrhol určiť úhradu za stravovanie takto: Výška úhrady za 

stravovanie sa určuje  vo výške  dodávateľsky dohodnutej hodnoty stravy bez výdajov 

na jej dovoz.   

 

 

Stanislav Kuzma 

• Minulý rok aj pred minulý rok sa zvyšovali poplatky za DSS a ZpS a aj napriek tomu 

to bolo málo  

• Klienti zariadenia majú dôchodky okolo 400 eur, naše zariadenie neparí medzi 

najlacnejšie v okrese. Čo sme urobili preto, aby sa nezvyšovali poplatky?  

• Treba zlúčiť funkciu riaditeľky a vrchnej sestry (starosta – riaditeľka je v zariadení 

potrebná v žiadnom prípade nie je vhodné zlučovať funkcie. Riaditeľka chodí 

s klientmi na vyšetrenia vlastným autom, tak isto chodí aj predpisovať lieky na 

vlastnom aute, taktiež využíva súkromný telefón a žiadne náklady jej nie sú 

preplácané. Riaditeľka v zariadení musí byť!) 

 

Ing. Iveta Jurečková 

• V roku 2019 sa dvíhali poplatky klientov v priemere o 48 eur a v roku 2021 od 1.4. 

v priemere 25 eur 

• Keďže naša DSS a ZpS je verejný poskytovateľ, nemôžeme si nárokovať ekonomicky 

oprávnené náklady na klientov od iných obcí alebo miest. 

 

Richard Macko 

• Máme pripravený projekt na prístavbu DSS plus výťah, avšak čakáme kedy bude 

zverejnená výzva pre DSS-ky  

• Pokiaľ výzva nebude zverejnená obec si nemôže dovoliť postaviť prístavbu 

z vlastných zdrojov, vzhľadom na vysoké ceny stavebných materiálov a rezerva 

v rozpočte musí v tejto ťažkej dobe ostať 

• Či nám pokryje stratu prístavba 10 lôžok to žiaľ v tejto chvíli nikto nevie povedať. 

• Vyslovil veľkú pochvalu zamestnankyniam zariadenia, dievčatá sa tam narobia  

 

RSDr. Dušan Migaľa 

• Dlh je vysoký 

• Valorizácia dôchodkov klientov je nižšia ako inflácia 

• Klientom budú musieť doplácať rodinný príslušníci 

 

Ing. Iveta Jurečková 

• Ak nezdvihneme poplatky dlh bude stále narastať 

• 80 % výdavkov v DSSaZpS  tvoria mzdy a odvody zamestnancov 

• Od zastupiteľstva je zodpovedné úhradu klientov zdvihnúť.  



• Skonštatovala, že bez riaditeľky zariadenie nemôže fungovať a prípadnú organizačnú 

zmenu zlúčením funkcií riešiť s riaditeľkou a novým vedením obce.  

 

Poslanci  VZN č. 2/2022 odsúhlasili v znení pozmeňujúceho návrhu. 

 

K bodu 6 

Správu o výsledkoch kontrol hlavnej kontrolórky obce Závažná Poruba Ing. Ivety Jurečkovej 

dostali poslanci niekoľko dní pred konaním zastupiteľstva. Prvá kontrola bola zameraná na 

plnenie uznesení –  uznesenia boli splnené.  

Druhá kontrola bola zameraná na zverejňovanie dokumentov na stránke obce. Opatrenia majú 

byť splnené v priebehu októbra. 

 

RSDr. Dušan Migaľa 

• Bol prekvapený, čo všetko je uverejnené na web stránke obce, taktiež by ho zaujímalo, 

či niekto na určité informácie aj kliká 

 

K bodu 7 

Správu o školskej jedálni predniesla vedúca školskej jedálne Mária Jačalová. Správa tvorí 

prílohu k zápisnici. Navrhla zvýšiť stravovacie limity. 

 

Starosta obce 

• Zvýšenie stravovacích limitov bude prerokované spolu s kontrolórkou obce 

• Obec požiadala o dotáciu na spotrebiče v školskej jedálni, čakáme kedy bude projekt 

schválený cez MAS Horný Liptov 

• Urobili sme súťaž na dodávateľa, vyhrala firma z Prešova s ktorou je ťažká 

komunikácia  

• Nové spotrebiče budú do školskej jedálne dovezené asi až v roku 2023 

• Poďakoval vedúcej školskej jedálne aj zamestnankyniam  za dobre odvedenú prácu 

 

Katarína Jambrichová (riaditeľka MŠ) 

• Navrhla, či by nebolo možné dovážať obedy dôchodcom (starosta – bolo by potrebné 

kúpiť na to vhodné auto plus zamestnať ďalšieho zamestnanca na rozvoz, a otázkou je, 

či by sa prihlásilo toľko dôchodcov, aby to bolo rentabilné pre obec) 

 

RSDr. Dušan Migaľa 

• Opýtal sa vedúcej školskej jedálne, či sú normy a štruktúra stravy také, že deti 

odchádzajú sýte a aj im jedlo chutí?  

 

Mgr. Monika Štrkolcová (riaditeľka ZŠ) 

• Deti sú rozhýčkané, nemajú stravovacie návyky od rodičov 

 

Správu o Základnej škole Milana Rúfusa predniesla Mgr. Monika Štrkolcová – riaditeľka. 

Správa tvorí prílohu ku zápisnici. 

 

Starosta obce 



• V základnej škole je potrebné vymeniť strechu už minimálne 4 krát sme písali na 

okresný úrad Žilina odbor školstva o havarijnej situácii  

• Pri vstupe na školský dvor treba namontovať bránu a taktiež na školsky dvor bude 

treba dať kameru a svetlá na senzor 

• Keďže nám pribudol nový stavebný obvod, je to poznať aj na obsadenosti základnej 

a materskej školy, počty detí by mali narastať aj nasledujúcich rokoch 

 

Správu o materskej škole predniesla Katarína Jambrichová – riaditeľka. Správa taktiež tvorí 

prílohu ku zápisnici. 

 

Starosta obce 

• V pivničných priestoroch MŠ sa proti vlhkosti zvnútra natiahne sanačná omietka 

 

RSDr. Dušan Migaľa 

• Poďakoval riaditeľkám, že prispievajú do Porubských novín 

• Deti z materskej školy sú dobre pripravené do základnej školy a taktiež deti zo 

základnej školy majú veľmi dobrá výsledky na školách druhého stupňa, čo svedčí 

o dobre príprave pedagógov 

• Nová riaditeľka základnej školy sa osvedčila, čo je vidno aj na zamestnancoch 

základnej školy.  

 

K bodu 8 

Starosta obce 

• Z MAS Horný Liptov bude uhradený zrejme celý chodník od kostola k IBV (ešte 

sa musí podpísať zmluva z PS Luhy na nájom pozemku pod chodníkom, treba 

požiadať o stavebné povolenie a vypísať súťaž a podať projekt cez MAS Horný 

Liptov) 

• Dobrovoľnému hasičskému zboru sa v najbližšej dobe budú odovzdávať nové 

priestory v hasičskej zbrojnici  

• Končí nám zmluva na dodávku elektrickej energie so spoločnosťou Magna. Obec 

požiada ďalšie spoločnosti o ponuky. 

 

K bodu 9 

Ivan Jačala 

• Tlmočil žiadosť od starších obyvateľov obce, keďže sa robí námestie pred COOP 

Jednotou, bolo by vhodné spraviť ku obchodu plošinu (bezbariérový vchod) starším 

ľuďom predavačky znášajú dole schodmi nákupne tašky na kolieskach (Starosta – 

Coop Jednota na to nevyčlení finančné prostriedky) 

• Keďže ide o službu a pohodlie našim občanom mohla by to financovať obec 

z vlastných  finančných zdrojov 

 

Richard Macko 

• Myšlienka s plošinou je veľmi dobrá, hlavne pre starších občanov a pre odbremenenie 

predavačiek 

• Poznamenal, že by sa lampy večer mali zapínať skôr (starosta – už sú prestavené) 

• Kamerový systém pri Medokýši bude? (starosta – už sa to nestíha) 



• Kedy sa bude robiť plot pri pomníku na nižnom konci, navrhuje aby sa predné 

oplotenie zachovalo, lebo sa obáva, že tam za krátky čas vznikne parkovisko (starosta 

– zadná strana plotu je už urobená) 

• Kedy sa doplnia lampy pri cintoríne? (starosta – chceme tam dať lampy na solár) 

• Bolo by dobre umiestniť zrkadlo na Ulici za Ohradami pri Paškuliakovcoch 

• Informoval sa ako obec reagovala na stavbu šaletov pri penzióne Zivka (bola zaslaná 

územnoplánovacia informácia, k projektovej dokumentácii sa obec zatiaľ nevyjadrila, 

zástupcov PS Luhy môžeme zavolať na zastupiteľstvo aby nám priblížili stavebný 

zámer) 

 

Peter Haviar (občan) 

• Na ulici pod Hrádkom je problém s medveďmi, 2 medvede mu chodia do záhrady na 

ovocie, má aj škody na majetku (plot), občania tejto ulice sa boja vo večerných 

hodinách vychádzať z domov a taktiež sa boja ísť domov po tme (starosta – zavoláme 

zásahový tím) 

• Bolo by dobre keby sa spojili starostovia viacerých obcí Liptova aby sa táto situácia 

s medveďmi vyriešila k spokojnosti všetkých 

• Informoval sa kto namontoval retardér na Iľanovskej ceste (starosta – obec na základe 

žiadosti občanov tejto ulice, z dôvodu bezpečnosti detí) 

 

 

 

 

Zapísala Ing. Andrea Uličná 

Závažná Poruba 29.09.2022 

 

         Ing. Pavel Beťko 

            starosta obce 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice:  Richard Macko   ................................ 

 

      Ján Jambrich   ................................ 

 

 

 


